

المقررات الدراسية التخصصية بنظام الساعات المعتمدة لمرحلة البكالوريوس (قسم الاقتصاد المنزلي)

أولاً مقررات التخصص الاجبارية

أولاً مقررات التخصص الاجبارية

Second level			المستوى الثاني				
Name	Home Economics		قسم الاقتصاد المنزلي			اسم البرنامج	
Duration	One year		عام			مدة البرنامج	
Credited hours	30 Credit hours		ساعة 30			عدد الساعات المعتمدة	

First Semester

Code	Courses	Theoretica hours	Practical hours	Total credited hrs/week	عدد الساعات / الأسبوع	الساعات العلمي	الساعات النظري	المقرر	الكود
210725	Developmental Psychology	1	2	2	2	2	1	علم نفس النمو	210725
210726	History of Education and the Education System in Egypt	2	-	2	2	-	2	تاريخ التربية ونظام التعليم في مصر	210726
210727	Micro- learning (specialization)	1	2	2	2	2	1	التدريس المصغر (تخصص)	210727
210121	Food preparation(1)	1	2	2	1	2	1	إعداد أطعمة (1)	210121
210122	Management and development of family resources	2	-	2	2	-	2	إدارة وتنمية الموارد الأسرية	210122
210123	Implementation of home clothes	1	2	2	2	2	1	تنفيذ ملابس منزلية	210123
210124	Meal management and planning	1	2	2	2	2	1	إدارة وتنظيم الوجبات	210124
210125	Home Appliances and tools	1	2	2	2	2	1	أدوات وأجهزة منزلية	210125

يختار الطالب مقرراً من المقررات الإختيارية التخصصية

Second Semester (spring semester)

الترم الثاني (فصل الربيع)

Code	Courses	Theoretica hours	Practical hours	Total credited hrs/week	عدد الساعات / الأسبوع	الساعات العلمي	الساعات النظري	المقرر	الكود
21092	Entrepreneurship and projects	2	-	2	2	-	2	ريادة الأعمال والمشروعات	21092
210728	Psychology of Special Needs	2	-	2	2	-	2	سيكلولوجية ذوي الاحتياجات الخاصة	210728
210729	Educational Psychology (Learning Theories)	1	2	2	2	2	1	علم نفس تعليمي (نظريات التعلم)	210729
210126	Food preparation(2)	1	2	2	2	2	1	إعداد أطعمة (2)	210126
210127	Furnishing the dwelling and its accessories	1	2	2	2	2	1	تأثيث المسكن ومكملاه	210127
210128	Fashion design(2)	1	2	2	2	2	1	تصميم أزياء (2)	210128
210129	Knitting and crochet	1	2	2	2	2	1	تريكو وكروشيه	210129
2101210	Human physiology	1	2	2	2	2	1	فيسيولوجي إنسان	2101210

يختار الطالب مقررين من المقررات الإختيارية التخصصية

أولاً مقررات التخصص الاجبارية

أولاً مقررات التخصص الاجبارية

Specialization	Home Economics	قسم الاقتصاد المنزلي	تخصص البرنامج
Tuition fees	<p>Expenses include the registration fees for the academic degree, which are determined by the university in accordance with the rules governing its financial regulations, in addition to registration fees, which are equal to the number of credit hours registered in the same semester x the cost of one hour in the program, in accordance with the rules determined by the university's financial regulations.</p>	<p>تشتمل المصروفات على مصروفات تسجيل الدرجة العلمية وتحددتها الجامعة طبقاً للقواعد المنظمة بلوائحها المالية، بالإضافة إلى مصروفات تسجيل وهي تساوى عدد الساعات المعتمدة المسجلة بذات الفصل الدراسي تكلفة الساعة الواحدة بالبرنامج، طبقاً للقواعد التي تحدها الأنظمة المالية للجامعة</p>	رسوم الدراسية
Admission requirement	<p>1- Benha University is subject to the admission system of Egyptian public universities and accepts incoming students from all Arab countries after the approval of the General Administration of Incoming Students and the competent authorities in the country of assignment.</p> <p>2- The numbers accepted annually in the college departments are determined in light of the college's capabilities from among students (males/females) who have obtained a high school diploma in their various specializations (scientific - literary - mathematics or any high school diploma from an Arab or foreign country, provided that it is equivalent to the Egyptian high school diploma, diplomas, technical institutes and their equivalents, and this is done based on the college council's proposal regarding the required numbers .</p> <p>3- Students holding a higher qualification (Bachelor's/Licentiate) from any specialization are accepted regardless of the year of obtaining the qualification, and the terms and requirements for admission to the college apply to them .</p> <p>4- Passing the interview tests required for each department separately, as determined by the College Council.</p> <p>5- The student is not considered registered in any course unless he pays the tuition fees within the specified deadlines .</p> <p>6A student who does not complete the registration procedures before the end of the second week of the fall and spring semesters or the first week of the summer semester is not entitled to attend lecture.</p>	<p>1- تخضع جامعة بنها لنظام القبول بالجامعات المصرية الحكومية ويقبل الطلبة الوافدين من كافة الدول العربية بعد موافقة الادارة العامة للوافدين والجهات المختصة في دولة الایفاد.</p> <p>2- يتم تحديد الأعداد المفروضة سنويًا بأقسام الكلية في ضوء إمكانيات الكلية من بين الطالب (ذكور / إناث) الحاصلين على شهادة الثانوية العامة بتخصصاتهم المختلفة (العلمي - الأدبي - الرياضيات أو أي شهادة ثانوية عامة من دولة عربية أو أجنبية بشرط أن تكون معادلة الشهادة الثانوية العامة المصرية والdiplomas والبلومات والمعاهد الفنية وما يعادلها، ويتم ذلك بناء على اقتراح مجلس الكلية بالأعداد المطلوبة.</p> <p>3- يتم قبول الطلاب الحاصلين على مؤهل عالي (بكالوريوس / ليسانس) من أي تخصص دون التقيد بسنة الحصول على المؤهل وتطبق عليهم شروط ومتطلبات الالتحاق بالكلية.</p> <p>4- النجاح في اختبارات المقابلة الازمة لكل قسم على حدة طبقاً لما يحدده مجلس الكلية.</p> <p>5- لا يعتبر الطالب مسجلًا في أي مقرر إلا بعد سداد الرسوم الدراسية خلال المواعيد المقررة.</p> <p>6- الطالب الذي لا يقوم بإنهاe إجراءات التسجيل قبل نهاية الأسبوع الثاني من فصلي الخريف والربيع أو الأسبوع الأول من الفصل الصيفي لا يحق له حضور المحاضرات.</p>	شروط الالتحاق

